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ZPRAVODA J MĚSTSKÉ ČÁSTI  BRNO - ČERNOVICE č. 5/2018
prosinec

Vážení černovičtí spoluobčané,

dovolte mi, abych vás v tomto předvánočním čase pozdravil
jako znovuzvolený starosta městské části Brno-Černovice při
četbě posledního letošního čísla Černovin.

Jak jistě víte, ve dnech 5. a 6. 10. 2018 proběhly v celé republice
volby do obecních zastupitelstev, které se samozřejmě týkaly
i naší městské části. Vzešlo z nich nových 21 členů černovického
zastupitelstva. Jako předseda černovické ČSSD bych chtěl podě-
kovat zejména těm z vás, kteří přišli k volbám a v době, která
obecně není pro naši politickou stranu příliš lehká, podpořili
nejen mě, ale i ostatní kolegy ze sociálnědemokratické kandi-
dátní listiny.

Po několikadenním hektickém maratonu povolebních vyjed-
návání byla nakonec u nás v Černovicích uzavřena koalice ČSSD,
Černovických patriotů, ANO a ODS, čítající celkem 11 mandátů,
tedy většinu v zastupitelstvu. V opozici se nacházejí zastupitelé
zvolení za uskupení Společně pro Černovice, KDU-ČSL a KSČM.

Zde je třeba poznamenat, že v poměrném volebním systému,
který je pro volby do zastupitelstev obcí v naší zemi uplatňován,
automaticky neznamená, že politické uskupení, které výsledkově
skončí „první na pásce“ má bez dalšího zaručeno obsazení ve-
doucích funkcí na příslušné radnici. K tomu je potřeba získat nad-
poloviční většinu členů příslušného zastupitelstva, které ze svého
středu volí starostu, místostarosty a další členy rady. Velmi důle-
žitou veličinou je zde tzv. koaliční potenciál. Proto není nic mi-
mořádného, že se na koaliční spolupráci dohodnou politické síly,
které se umístily až jako další v pořadí, ale které spolu dokázaly
najít nejen společnou řeč a programový průnik, ale zejména již
zmiňovanou většinu v zastupitelském sboru. Po letošních volbách
tomu tak je nejen v Černovicích, ale i v rámci Zastupitelstva města
Brna a na řadě dalších radnic napříč republikou.

Ustavující zasedání zastupitelstva konané dne 19. 11. 2018 tak
zvolilo nové vedení městské části, které vedle mě tvoří místosta-
rostky Petra Quittová a Šárka Korkešová a radní Ludvík Kadlec,
Jiří Novotný, Mirka Wildmannová a Jiří Zahradníček. Pevně
věřím, že v této sestavě budeme dobře spolupracovat a posuneme
Černovice kupředu. To se samozřejmě neobejde bez standardní
a korektní spolupráce s kolegy z opozičních stran. 

Na jiném místě tohoto vydání najdete podrobnou informaci
o novém složení samosprávných orgánů městské části (včetně
výborů a komisí) a také rozdělení jednotlivých gescí (resortů)
mezi členy vedení radnice. Jako starosta se budu vedle úkolů,
které pro tuto funkci vyplývají z obecně závazných právních
předpisů, zabývat zejména problematikou investic, správy byto-
vého fondu, bezpečnosti a veřejného pořádku, veřejných zaká-
zek, informační politiky městské části a v  neposlední řadě
záležitostmi souvisejícími s Areálem zdraví na Kneslově ulici.

www.facebook.com Brno-Černovice/ Oficiální stránky MČ
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Stranou mé pozornosti samozřejmě nezůsta-
nou ani ostatní gesce, které ale budou mít pri-
márně v kompetenci kolegyně místostarostky.

V posledních týdnech letošního roku jsme
dokončili některé významné investiční akce.
Za všechny bych zmínil alespoň úspěšné za-
vršení rekonstrukce školního hřiště ZŠ Řeho-
řova 3 a modernizace bytových jader v domě
Krausova 7–9. Nadále probíhá výměna vstup-
ních dveří do bytů v několika bytových do-
mech a výstavba lodžií na Krausově ulici. Již
pošesté se otevřelo mobilní kluziště v Areálu zdraví (ceník vstup-
ného a otevírací dobu najdete na jiném místě tohoto vydání),
proto neváhejte a využijte nynějšího zimního období k jeho ná-
vštěvě.

Přeji vám, vážení spoluobčané, radostné prožití vánočních
svátků a hodně zdraví, štěstí, pohody a osobních i pracovních
úspěchů v roce 2019.

Váš starosta Pavel Blažík
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Milí černovičtí spoluobčané, 
rok se sešel s rokem a máme tu opět krásné

vánoční období. Mám dojem, že vánoční
výzdoba v obchodech je vždy rok od roku o tro-
chu dříve.  

A jaký byl rok 2018 ? Nechci zde sáhodlouze
komentovat a analyzovat všechny úspěchy či neúspěchy, které
se podařily či naopak nepodařily. Ostatně sami jste schopni
posoudit co se v Černovicích událo. Mám velký zájem na to,
aby se Černovice stále vylepšovaly, rozvíjely a chci být tomu
i nadále nápomocna. 

Po volbách na ustavujícím Zastupitelstvu MČ Brno Černovice
jsem byla zvolena 1. místostarostkou, tudíž i v budoucích 4
letech mohu přispět k rozvoji Černovic a pokračovat v mé práci
pro Vás – občany.  Resorty, které spadají do mé gesce jsou i nadále
školství, kultura, sport, částečně bytová politika a majetek. 

Díky termínům po volbách se letošní vánoční číslo vydává
trochu později, tudíž některé tradiční vánoční akce již bohužel
proběhly. Musím podotknout, že byly opravdu krásné. Za účasti
dětí ze všech našich mateřských školek se nám dne 3. 12. 2018
rozsvítil vánoční strom umístěný tradičně v parku Řehořova.

O týden později se dne 12. prosince 2018 v 18.00 hodin se
opět v parku Řehořova uskutečnila již po osmé akce Česko
zpívá koledy. Svařák či čaj zahřál všechny přítomné při úžasném
vystoupení Divadla Slunečnice.

Ve školkách či školách se odehrávají krásné vánoční besídky
či přímo vánoční jarmarky prací dětí jak v ZŠ Řehořova, tak
i Kneslova. Vždy na mě dýchne ta krásná vánoční atmosféra
včetně dětské  bezstarostnosti a upřímnosti a svítící očka dětí
jsou to nejkrásnější co může být. 

Tradičně v sobotu 22. prosince v 10 hodin proběhne tzv.
vánoční troubení – koledování, kdy muzikanti zahrají před
radnicí a pak budete mít možnost je také potkat i v ulicích Čer-
novic. 

Začátek roku je spojen s Plesem Zastupitelstva, který bude
v pátek 25. 1. 2019. Veškeré podrobnosti o programu naleznete
v jiné části tohoto zpravodaje.

Přeji Vám nejen za sebe, ale i jménem všech kandidátů za
Černovické patrioty, které jste podpořili svým hlasem při letoš-
ních komunálních volbách do Nového roku jen to nejlepší, hod-
ně osobních i pracovních úspěchů. 

Jsem tu pro vás, takže jakékoliv dotazy směřujte na tel.č.
548 129 830 nebo 725 490 271.

Petra Quittová,
místostarostarostka 

Vážení čtenáři,
ještě jednou chci poděkovat za důvěru, kte-

rou jste dali našemu hnutí ANO ve volbách.
Především také za vaše preferenční hlasy, které
mě velice těší a zároveň zavazují k odpovědné
práci směrem k dalšímu rozvoji našich Čer-
novic. Vaší důvěry si velice vážím a pokud bych
měla vyjádřit své pocity, byly by to především
pokora a úcta ke všem spoluobčanům bez roz-
dílu, kontinuita v práci, kterou jsem vykonávala
v předcházejícím období, na níž jsem nejen já
jako místostarostka, ale celé zastupitelstvo

městské části podílelo a za což jim rovněž děkuji. 
Úkoly v tomto období, tak jak jsem již předeslala, stojí před

námi a zavazují nás k další práci. Ráda bych také deklarovala svůj
patriotismus k našim Černovicím, také k městu Brnu a Jihomo-
ravskému kraji, kde vás zastupuji a nemálo věcí se podařilo díky
mému působení v zastupitelstvu prosadit. Bylo tak možné  zrea-

lizovat (např. nové školní hřiště při ZŠ Řehořova na které přispěli
mimo jiné Jihomoravský kraj a město Brno, nebo dotace na náš
oblíbený Senior Point a jeho klubovou činnost atd..) Jako zastu-
pitelka města Brna a kraje budu pomáhat naší městské části
i nadále. 

Na prvním zasedání černovického zastupitelstva jsem získala
důvěru zastupitelů a jako druhá místostarostka mám ve své gesci
sociální oblast včetně Sociálního domu, dopravu, životní pro-
středí, stavební a územní plánování.

Koaličním partnerům naše hnutí předložilo několik oblastí
a témat, kterým se chceme nadcházející čtyři roky věnovat. Pocho-
pitelně nejde jen o sociální a ekonomická témata jako je bydlení,
sociální politika, podpora podnikání atd. Jde i o naše kulturní
prostředí, územní plán a stavební záměry. Vždyť všichni z nás
chtějí příjemné a kvalitní prostředí, na které můžeme být pyšní
i před návštěvníky jiných částí. Za čtyři roky volebního období
se bohužel dá zvládnout jen omezené množství plánů a projektů,

Ples Zastupitelstva pro vás pořádáme
již více než čtvrtstoletí

pokračování na str. 3
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tím spíše je vhodné si celé období dobře rozvrhnout, aby na jeho
konci byly vidět jasné výsledky práce a hlavně spokojený občan. 

Kdo sleduje dění kolem územního plánu, všichni dobře víme,
že v Brně se nachází v krizi. Současný územní plán je vyčerpaný,
již deset let nebyl aktualizován. Nový územní plán je v nedohlednu
a možná nastane i situace, že město nebude mít žádný platný
územní plán. Legislativní proces je zdlouhavý, a městské části
mají malou možnost ovlivnit jeho podobu. V naší gesci se této
problematice chceme věnovat pozorněji. Významné stavby nesmí
narušovat prostředí, ve kterém žijeme a jejich výsledná podoba
by se měla opírat o společnou shodu. Celková vize prostředí
našich Černovic a komunikace s občany je prvním krokem ke
zpracování strategického plánu. Důležité je nevytvářet obraz
městské části směrem k vnějšímu světu, ale zaměřit se pozdějším
na občany. Jedním z nástrojů je komise stavební a územního plá-
nování, která umožní zapojení místní odborné veřejnosti, ale
také koordinace s jinými komisemi jako např. komise dopravy
a životního prostředí. Komise jsou sice poradním orgánem, ale
mohou být přece přínosem pro rozhodování o podobě našich
Černovic. Jen aktivní spoluprací mohou vzejít jednotlivá témata
pro péče o naše prostředí (např. řeky, parkování, doprava, vodní
režim, revitalizace sídlišť atd.)

Na začátku nového roku vás budu informovat o aktuálních
tématech. S nastavením dlouhodobé vize souvisí i péče o majetek
městské části. Chceme aktualizovat jeho zhodnocení stavu a naklá-
dání s ním. Které pozemky či prostory je vhodné pronajmout či
prodat, které naopak koupit a z jakého důvodu. Pozemky, které
se nevyužívají by se měly nabídnout ke krátkodobému či dlou-
hodobému pronájmu, ale přitom preferovat ty zájemce, kteří by
přispěli a přispívají ke kvalitnímu životu městské části. Těmto
majetkovým záležitostem se chce věnovat předsedkyně komise
majetkové a zároveň má kolegyně Mgr. Dagmar Kousalová, která
svojí odborností ví o pozemcích mnoho. Mimo jiné jsme také
přesvědčeni, že péče o prostředí souvisí také se vzděláváním
veřejnosti, a to zejména u dětí a mládeže. Rádi bychom chtěli
zapojit mládež do různých soutěží nejen např. architektonických,
ale také do projektů řešící skutečné potřeby městské části. Děti
mají šanci se tak i lépe uplatnit v rámci budoucího studia a pra-
covní kariéry. Osobně jsem přivítala na pozici předsedy sportovní
komise mého kolegu Bc. Jiřího Zahradníčka, který má jasnou
vizi a jeho návrh na vytvoření koncepce sportu rozvoje mládeže
a dětí bude pro Černovice přínosem. 

Pro zlepšení kvality prostředí našich Černovic je zcela zásadní
úvod volebního období, kdy musíme pečlivě naplánovat, co a kdy
je potřeba realizovat. Chceme pokračovat v připravených pro-
jektech a akcích z předchozích období a napravit některé nedo-
statky, které nás trápí. A to konkrétně ve zkvalitnění údržby zeleně
a veřejných ploch. 

A na závěr, bych velmi ráda pozdravila naši seniorskou populaci
a potěšila je tím, že stejně jako v minulém období vám budu i do
budoucna oporou amůžete se těšit na nové služby abohatý program. 

Veškeré kroky vám budu podrobně sdělovat a osobně s vámi
komunikovat. Jedině trpělivou a konstruktivní prací můžeme
dosáhnout toho, aby se Černovice staly ještě lepšími. Nebojte se
přijít kdykoliv za mnou a otevřeně se můžeme pobavit o tom, co
se vám ať už na mojí práci nebo v rámci městské části nelíbí.
Každý váš podnět uvítám. Budu se snažit nadále pozorně naslou-
chat, protože funkci místostarostky beru v první řadě jako službu
vám – občanům. 

Krásný vánoční čas a šťastný Nový rok 2019 všem 
Mgr. Šárka Korkešová, místostarostka 

a MO Hnutí ANO 2011

pokračování ze str. 3 Výsledky voleb do Zastupitelstva
MČ Brno-Černovice
konaných ve dnech 5.–6. 10. 2018
Společně pro Černovice 31,32 % 7 mandátů
Česká strana sociálně demokratická 15,12 % 3 mandáty
Černovičtí patrioti 14,64 % 3 mandáty
ANO 2011 14,16 % 3 mandáty
Občanská demokratická strana 8,99 % 2 mandáty
Křesťanská a demokratická unie
– Československá strana lidová 7,85 % 2 mandáty
Komunistická strana Čech a Moravy 5,02 % 1 mandát
Slušní lidé a Soukromníci 2,91 % 0 mandátů

starosta Mgr. Pavel Blažík
■ zastupování MČ navenek 
■ krizové řízení a povodňová komise
■ investice
■ bytová politika (správa bytového fondu a investice)
■ bezpečnost a veřejný pořádek
■ veřejné zakázky
■ Areál zdraví Kneslova
■ informační politika
■ JSDH (řízení, rozpočet, dotace)

1. místostarostka Bc. Petra Quittová
■ zastupování starosty v době jeho nepřítomnosti
■ školství
■ sport a tělovýchova (kromě problematiky Areálu

zdraví Kneslova)
■ kultura
■ bytová politika (kromě správy bytového fondu

a investic)
■ majetek

2. místostarostka Mgr. Šárka Korkešová
■ sociální politika (včetně Sociálního domu

Charbulova 86)
■ doprava
■ životní prostředí
■ územní plánování

členka Rady MČ Ing. Mirka Wildmannová, Ph.D., MBA
■ finance, rozpočet

Rozdělení kompetencí
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Starosta:
Mgr. Pavel Blažík (ČSSD)
1. místostarostka:
Bc. Petra Quittová (Černovičtí patrioti / bez politické příslušnosti)
2. místostarostka:
Mgr. Šárka Korkešová (ANO 2011)
Členové rady:
Ludvík Kadlec (ODS)
Jiří Novotný (ČSSD)
Ing. Mirka Wildmannová, Ph.D., MBA (ČSSD)
Bc. Jiří Zahradníček (ANO 2011)
Členové zastupitelstva:
Ing. Ladislav Kotík (Společně pro Černovice / TOP 09)
Mgr. Jitka Silárszká (Společně pro Černovice / bez politické pří-
slušnosti)

Ing. Miroslav Jursa (Společně pro Černovice / bez politické pří-
slušnosti)
Ing. et Ing. Daniel Smrček (Společně pro Černovice / TOP 09)
Mgr. Jana Šimáčková (Společně pro Černovice / bez politické
příslušnosti)
Bc. Silvie Sanža (Společně pro Černovice / bez politické přísluš-
nosti)
MVDr. Marie Slavíčková (Společně pro Černovice / bez poli-
tické příslušnosti)
Ing. Jiří Hladík (Černovičtí patrioti / bez politické příslušnosti)
Mgr. Miroslav Kubík (Černovičtí patrioti / bez politické pří-
slušnosti)
Mgr. Dagmar Kousalová (ANO 2011)
Ing. et Ing. Radek Hnízdil (ODS)
Jiří Hasoň (KDU-ČSL)
Mgr. František Černín (KDU-ČSL)
Jiří Vítek (KSČM)

Složení Zastupitelstva MČ Brno-Černovice

Komise bytová
Předsedkyně: Veronika Milanová, DiS.
Místopředseda: Bc. Jiří Zahradníček
Členové: Bc. Jakub Pekařík, Ing. Josef Růčka,

David Penč, Marta Kadlecová, 
Mgr. Jitka Silárszká

Komise dopravní a bezpečnostní
Předseda: Bc. Jiří Kukleta
Místopředseda: Martin Čížek
Členové: Roman Tóth, Jaroslav Jurza, 

Gustav Harnach, Jiří Vítek, 
Bc. Marek Lupač

Komise sociální a zdravotní
Předsedkyně: Mgr. Šárka Korkešová
Místopředseda: MUDr. Tomáš Rohovský
Členové: Radmila Preslová, Marie Suchá,

Hana Jandová, Ludvík Kadlec, 
Mgr. František Černín

Komise stavební a územního plánování
Předseda: Ing. arch. Michal Říčný
Místopředseda: Jiří Žižka
Členové: Ing. Michal Renát, Ing. Jiří Hladík,

Mgr. Dagmar Kousalová,
Ing. arch. Filip Slezák,
Ing. arch. Jan Makovský

Komise tisková a informační
Předseda: Mgr. Jakub Ostrý
Místopředseda: Mgr. Miroslav Kubík
Členové: Pavel Mifka, Mgr. Lucie Kučerová,

Alena Matušková, Iveta Pavlíková, DiS.,
Jiří Vítek

Komise životního prostředí
Předseda: Ing. Jiří Hladík
Místopředsedkyně: Alena Matušková
Členové: Robert Ježek, Radek Karásek,

Ing. Hana Lukášková,
Ing. Radek Janoušek, Ing. Jolana Štumpová

Komise školská a kulturní
Předseda: Ing. Jiří Hladík
Místopředseda: Jindřich Valenta
Členové: Radmila Preslová, Zdeněk Moravec,

Jana Pernová, Monika Žůrková,
Jiří Andrýs

Komise majetková
Předsedkyně: Mgr. Dagmar Kousalová
Místopředsedkyně: Ing. Marie Navrátilová
Členové: Mgr. Jitka Brhelová, Mgr. Jiří Novotný,

Mgr. Miroslav Kubík, Bc. Jiří Zahradníček,
Jiří Hasoň

Komise sportovní
Předseda: Bc. Jiří Zahradníček
Místopředseda: Pavel Mifka
Členové: Zdeněk Mátl, Mgr. Veronika Doubková,

Jiří Andrýs, Aleš Krajíček,
Tomáš Řezníček

Složení komisí Rady MČ Brno-Černovice

Finanční výbor
Předseda: Ing. Jiří Hladík
Místopředseda: Ing. et Ing. Radek Hnízdil
Členové: Ing. Ladislav Kotík,

Mgr. Dagmar Kousalová, Jiří Novotný

Kontrolní výbor
Předseda: Jiří Vítek 
Místopředsedkyně: Mgr. Jana Šimáčková
Členové: Jiří Hasoň, Mgr. Miroslav Kubík,

Jiří Novotný

Složení výborů Zastupitelstva MČ Brno-Černovice
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CO SE POVEDLO

Provoz radnice
o vánočních svátcích

Vážení občané, sdělujeme vám, že poslední úřední den le-
tošního roku na ÚMČ Brno-Černovice bude ve středu 19.
12. 2018 od 8.00 do 17.00 hod. Provoz podatelny bude v ob-
dobí vánočních svátků zabezpečen takto:

ČT 20. 12. 2018 8.00–14.30
PÁ 21. 12. 2018 8.00–12.00
ČT 27. 12. 2018 8.00–12.00
PÁ 28. 12. 2018 8.00–12.00
PO 31. 12. 2018 8.00–12.00

První úřední den nového roku bude ve středu 2. 1. 2018 od
8.00 do 17.00 hodin.

Kolektiv zaměstnanců ÚMČ přeje všem občanům klidné
prožití vánočních svátků a úspěšný vstup do nového roku
2019.

Ing. Vlastimil Kalousek, tajemník ÚMČ
Kluziště v Brně-Černovicích

Areál zdraví, Kneslova 1a

Ceník vstupného:
Dospělí 40 Kč/hod.
Děti do 15 let, senioři nad 65 let 20 Kč/hod.
Pronájem celé plochy 700 Kč/hod.
Pronájem celé plochy pro školy zřizované
MČ Brno-Černovice zdarma
Pronájem celé plochy pro ZŠ Brno, Štolcova 16 200 Kč/hod.

Provozní doba:
Pondělí–pátek 

9.00–12.00 pro školy a zájmové skupiny (po dohodě se správcem)
14.00–15.15 ČT – pro ZŠ Řehořova 
16.00–17.15
18.00–19.15 pro zájmové skupiny (po dohodě se správcem)
19.30–20.30 pro zájmové skupiny (po dohodě se správcem)
20.45–22.00 pro zájmové skupiny (po dohodě se správcem)
Sobota, neděle 10.00–11.15 • 14.00–15.15 • 16.00–17.15

18.00–19.15 NE – pro zájmové skupiny (po dohodě se
správcem)

19.30–20.30 pro zájmové skupiny (po dohodě se správ-
cem)

Provozní doba o vánočních prázdninách:
22. 12. 2018 10.00–11.15, 14.00–15.15, 16.00–17.15,

18.00–19.15, 19.30–20.30
23. 12. 2018 10.00–11.15, 14.00–15.15, 16.00–17.15,

18.00–19.15, 19.30–20.30
24. 12. 2018 10.00–11.15, 14.00–15.15
25. 12. 2018 ZAVŘENO
26. 12. 2018 10.00–11.15, 14.00–15.15
27. 12. 2018 10.00–11.15, 14.00–15.15, 16.00–17.15,

18.00–19.15, 19.30–20.30
28. 12. 2018 10.00–11.15, 14.00–15.15, 16.00–17.15,

18.00–19.15, 19.30–20.30
29. 12. 2018 10.00–11.15, 14.00–15.15, 16.00–17.15,

18.00–19.15, 19.30–20.30
30. 12. 2018 10.00–11.15, 14.00–15.15, 16.00–17.15,

18.00–19.15, 19.30–20.30
31. 12. 2018 10.00–11.15, 14.00–15.15

1.  1. 2019 ZAVŘENO
2.  1. 2019 10.00–11.15, 14.00–15.15, 16.00–17.15,

18.00–19.15, 19.30–20.30
Čas 19.30–20.30 je vždy vyhrazen pro zájmové skupiny (po dohodě se
správcem). Případné výjimky z provozní doby je nutné sjednat se správcem.
Kontakt na správce: 725 490 276 (p. Pavel Ingr)

Uzávěrky zpravodaje
Černoviny pro rok 2019
Termíny uzávěrek do 12.00 hod:
17. 1. 2019 • 28. 3. 2019 • 16. 5. 2019 • 15. 8. 2019
• 10. 10. 2019 • 21. 11. 2019

Deset chlapců a čtyři děvčátka zavítali dne 3. listopadu v do-
provodu svých nejbližších do sálu Hostince Slunečnice na slav-
nostní uvítání panem starostou Pavlem Blažíkem a místo-
starostkou Šárkou Korkešovou mezi nejmladší občánky. Nechy-
bělo také oblíbené sázení stromů, tentokrát ve Starých Černovi-
cích u známého jezírka u Areálu volného času. Příjemná
atmosféra nás doprovázela po celou dobu i přes drobný déšť. Ještě
jednou přejeme dětem hodně zdraví, pohody, radosti, a abyste
navždy milovaly své táty a maminky. Šťastné vykročení do života,
který na vás děti teprve čeká.

Sobota patřila těm
nejmladším občánkům
z Černovic

BETLÉMSKÉ SVĚTLO
bude pro zájemce k dispozici

na podatelně radnice
v pátek 21. 12. 2018 od 8 do 12 hodin
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????

V souvislosti se zlepšováním
informovanosti občanů jsme
zavedli v naší městské části
novou službu, díky které vás
budeme informovat o dění
Černovic pomocí různých
komunikačních kanálů.

Městská část Brno-Černo-
vice v minulosti ke komuni-
kaci s  občany používala

standartní postupy – informace na webu, ve zpravodaji Černo-
viny, popřípadě tiskové zprávy v tisku, sociální sítě facebook či
mailovou rozesílkou. 

V závěru roku začala městská část připravovat novou formu
komunikace – tzv. mobilní rozhlas, jehož prostřednictvím vás
budeme informovat o dění v Černovicích pomocí různých komu-
nikačních kanálů. 

Jakmile se zaregistrujete své telefonní číslo a emailovou adresu,
budete zdarma dostávat SMS zprávy (v případě krizových situací),
hlasové zprávy a e-maily, upozornění na odstávky energií, blo-
kové čištění ulic, pozvánky na kulturní, sportovní, společenské
a vzdělávací akce, černovický zpravodaj, zprávy z knihovny
a mnoho dalšího.

Sami si můžete vybrat, která témata vás zajímají, a o kterých
chcete být informováni:
■ Krizové informace
■ Informace z dopravy
■ Informace z úřadu
■ Informace z knihovny
■ Kulturní akce
■ Nalezená zvířata
■ Odstávky, poruchy
■ Sportovní akce
■ Zdravotnictví 
■ Černoviny

Dostupná je rovněž aplikace pro chytré telefony (iOS, Andro-
id)

Do systému se můžete registrovat prostřednictvím webových
stránek brno-cernovice.mobilnirozhlas.cz
■ v prvním kroku registrace zadáte do systému své telefonní

číslo a potvrdíte ho heslem, které vám na toto číslo přijde
■ ve druhém kroku poté vyplníte své kontaktní údaje
■ nakonec registrační formulář odešlete a máte hotovo

Pokud chcete získat více informací a pomoc při registraci,
obraťte se na pracovnici podatelny ÚMČ Brno-Černovice, kde
máte možnost vyplnit registrační leták také osobně. 

Moderní komunikace s občany

Milé seniorky a senioři, 
v listopadu tomu byly právě 3 roky, co se slavnostně pro Vás otevřelo komunitní centrum Senior Klub. Za tu dobu jsme společně
prožili přes 250 přednášek, besídek, výstav, exkurzí, společenských a sportovních akcí, výletů a zájezdů. Velice mě těší, že je Váš
zájem stále větší, že máte chuť sdílet zážitky, že se zde utvořila nová přátelství a že si navzájem všichni lidsky pomáháte. Toto
naše narozeninové výročí jsme společně oslavili procházkou vinicemi ve Velkých Pavlovicích a posezením v historickém sklípku
Františka Lotrinského. Jižní Morava je vskutku nádherná, o čemž jsme se mohli přesvědčit i pohledem po kraji z 18 metrů
vysoké rozhledny Slunečná. 
Další narozeninový dárek byla vernisáž obrazů pana malíře Jana Lohnického. Výstava byla zaměřena na tématiku letní, konkrétně
Chorvatsko a moře. Jako vždy provázelo výstavu povídání autora, jak jednotlivé obrazy vznikaly a jaké se k nim váží příběhy.
Všechny obrázky jsou prodejné, tak pokud ještě váháte s vánočním či narozeninovým dárkem, u nás v klubu si určitě vybere-
te.
A speciální dárek pro ženy byl v podobě přednášky, spíše diskusního příjemného odpoledne s paní Ludmilou Bartoňovou
„Romány pro ženy“– jejich vývoj a současná podoba.
V měsíci prosinci proběhne vánoční večírek seniorů v Kulturním domě a každoroční vánoční zájezd, tentokráte do Znojma. 
V novém roce začneme pozvolna 16. ledna paměťovými testy, 23. ledna přednáškou organizace Mamma HELP prevence rakoviny
prsu a 30. ledna se můžete těšit na projekt – kina v 50. letech.
Přeji Vám všem nádherné vánoční svátky v kruhu svých nejbližších, a samozřejmě to nejcennější, zdraví.

Koordinátorka Senior Klubu
Andrea Janáčková
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Srdečně vás zveme na Vánoční kon-
cert tanečního oboru, který se koná
dne 17. 12. 2018 v 18.00 hodin v divadle

Barka na ulici Svatopluka Čecha 35a, Brno-Královo Pole a
na Vánoční koncert hudebního a literárně-dramatického
oboru, který se uskuteční dne  19. 12. 2018 v 17.00 hodin
v sále ZUŠ Charbulova 84, Brno-Černovice.

Součástí hudebního koncertu bude vernisáž výtvarného
oboru školy. Výtvarná díla žáků si mohou návštěvníci pro-
hlédnout v prostorách budovy ZUŠ.

Účinkující vám zpříjemní předvánoční čas pěknými kole-
dami, tancem a melodiemi známých autorů.

Žáci literárně-dramatického oboru zarecitují pásmo zim-
ních říkadel. 

Na hojnou účast posluchačů se těší všichni účinkující spolu
se svými pedagogy.

Vánoční  koncerty
ZUŠ Charbulova 84, Brno

Dne 5. 12. 2018 naši
školku poctil svoji návštěvou
svatý Mikuláš společně s an-
děly i čerty.

Nahlédl do své mikulášské
knihy, aby nám přečetl, které
děti by se měly malinko po-
lepšit. S úsměvem na tváři
také pochválil všechny
hodné děti. Děti Mikulášovi
zazpívaly písničku, kterou si
pro něho připravily a už netrpělivě čekaly, zda si zaslouží nějakou
nadílku. Všichni dostali od Mikuláše sladké překvapení a také
ovoce. Mikulášská nadílka se opravdu povedla. 

Jedno z adventních překvapení, nejen pro děti, bylo nasvícení
stromu před mateřskou školou a také vytvoření světelné dekorace
na budově školy. Každý den se tak můžeme těšit na tato krásná
světýlka, která nám vytvoří úsměv na tváři a zkrátí to mrazivé
čekání na Ježíška. 

Šťastné Vánoce a do nového roku 2019 přejeme všem hlavně
hodně zdraví. Kolektiv MŠ Elišky Krásnohorské 

Návštěva Mikuláše
na Elišce 

Bohunice – Výzkumné centrum Přírodovědecké fakulty MU
RECETOX shání Brňáky narozené v letech 1991 až 92 do celoe-
vropské studie rodičů a dětí ELSPAC (www.elspac.cz). Chcete
zjistit, jak jste na tom se svou fyzickou kondicí? Jaké je složení
vašeho těla? Chcete znát hladiny toxinů nebo některých důleži-
tých hormonů? Najděte si čas na několik nenáročných vyšetření
a tato data zdarma získáte. Umožníte porovnat Brno s Evropou.
Přihlaste se e-mailem na adresu info@celspac.cz.

Změřte si zdarma fyzičku

Na začátek je nutné říct, že toho nebylo zrovna málo! V první
řadě jsme nové i známé tváře našich dětí přivítali 3. září zbrusu
novým průjezdem. Ten prošel velmi citelnou rekonstrukcí, kte-
rou jsme si mohli dovolit zejména díky štědrému příspěvku Pís-
kovny Černovice, které tímto moc děkujeme. Průjezd je díky ní
světlejší, barevnější a přehlednější. Našel se v něm prostor jak
pro vzpomínky a důležité novinky, tak pro líbivé dětské prvky. 

A nezůstalo jen u průjezdu! Postupně se vrháme také na ob-
novení školní zahrady, která je již dámou v letech a vyžaduje
nový kabát. Na podzim jsme vysadili dva javory, pokračovat se
chystáme na jaře. Zahradu bychom rádi pojali spíše v přírodním
duchu, velký prostor hodláme ponechat pěstování vlastních plo-
din. To už se nám letos v menším měřítku s dětmi osvědčilo nejen
jako výborná vzdělávací aktivita, ale také jako zajímavá a zábavná
činnost, která na konci procesu nese své „ovoce“. Podařilo se nám
vypěstovat několik druhů bylinek, které pravidelně zdobily sva-
činky, rajčata, fazole i halloweenské dýně!

S výchovou k ekologii také souvisí naše snaha o důslednější
třídění odpadu, kterého v  našem počtu nevyprodukujeme
zrovna málo. Nově jsme tedy zavedli služby, které pravidelně od-
náší odpad do kontejnerů na tříděný odpad. Není ale odpad jako
odpad! Ze spousty na první pohled zbytečných věcí se dá vyrobit
mnoho užitečných a hezkých předmětů. O to se u nás snažíme
a víme, že tím šetříme nejen přírodu, ale také peněženku.

Kromě velkých změn jsme nadále samozřejmě věrni osvědče-
ným tradicím. Pod-
zimní akce se nám
i letos, jako již tra-
dičně, velmi vydařila,
tentokrát jsme si spo-
lečně s dětmi, rodiči
a prarodiči pochut-
nali na dobrotách vy-
tvořených výhradně
z  podzimních suro-
vin. Ochutnali jsme tak zajímavé pokrmy z dýní, brambor, hru-
šek, jablíček, ořechů a dalších plodin.

A co nás čeká dál? Spadané listí jsme již společnými silami ukli-
dili, teď se už jen těšíme na čerty s Mikulášem azejména na Ježíška!
Za celý kolektiv mateřské školy přejeme všem dětem, rodičům,
příbuzným i přátelům pohodové strávení svátků bez zbytečných
honiček a stresů! Budeme se těšit na společné setkávání v novém
roce! Za kolektiv MŠ Štolcova 21, Adriana Chudárková.

Co nového přinesl podzim
do MŠ Štolcova 21?
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ZŠ KNESLOVA

Sto let republiky
Výročí sta let je třeba oslavit, ale i využít k tomu,

dozvědět se něco více o České republice, její historii
a osudech. Pro potřeby naší školy, teprve základní,
je velká a rozlehlá, proto jsme se rozhodli toto
pátrání započít v krásném městě Brně, našem
domově.

Pro žáky školy jsme vymysleli a připravili několik
tematických soutěží, které nás budou provázet
celým rokem. Cílem bude nejen poznat a prozkou-
mat město Brno, ale i objevit kouzlo kulturních
událostí i všedního života v naší republice. Objevit
„známá neznámá místa“, dívat se kolem sebe, uvě-
domit si, jak velká část všech historických událostí

se odrazila v našich životech.
Soutěže jsou koncipovány tak, že se do nich mohou zapojit celé

rodiny a zpestřit si společně strávený čas. V každém koutě krásného
Brna lze získat cenné body, informace i zážitky.

Žáci naší školy si s podporou pedagogů vyzkouší interpretaci zná-
mých a oblíbených událostí z počátku československých dějin. Sami
žáci se na tento pokus těší.

Osmáci a deváťáci se připravují na velikou událost, kterou pro ně
bude ples ve stylu první republiky. Žáci pod vedením svých pedagogů
zorganizují všechny aktivity, občerstvení i taneční zábavu. Oříškem,
zejména pro dívky, bude vymyslet a dozdobit svůj oděv. Pro chlapce
bude velikou výzvou dodržovat pravidla etikety a společenského cho-
vání, které bylo v době pro ně již dávno minulé odlišné.

Věříme, že soutěže děti zaujmou, naplánované akce se podaří a potěší
tak nejen žáky, učitele ale i rodiče.

Divadelní premiéra deváťáků
Pátek 26. října byl pro naše deváťáky velký den.

Více než měsíc práce měli zúročit v divadelním
představení se zpěvy, které si připravili k oslavě
výročí sta let Československé republiky.

Nervozitou nemohli dospat, proto jim nevadilo
přijít do školy již v 7 hodin ráno. Přípravy byly veliké
a očekávání ještě větší. „Budu si pamatovat text?“

„ Zaujmu diváky?“ „Bude se náš vlak líbit?“ „ Přijde pan prezident?“
… Interaktivní učebna se proměnila v české nebe. Zde čekala skupinka
žáků převlečených za významné osobnosti českých dějin na své diváky,
zatímco jejich spolužáci zadávali úkoly v jednotlivých třídách.

První třídy měly za úkol pomocí barevných krepových papírů „vybar-
vit“ českou vlajku. Druháčci skládali dílky puzzle malého státního
znaku. Třeťáci si připomněli náš národní strom – lípu. Žáci čtvrté třídy
doplňovali vynechaná slova české hymny. Paťáci skládali dílky puzzle
velkého státního znaku. Šesťáci luštili heslo uvedené na standardě pre-
zidenta republiky (Pravda vítězí). Sedmá třída skládala mapu česko-
slovenského státu z období 1. republiky. Osmáci měli úkol nejobtížnější,
měli přiřadit fotografie všech československých a českých prezidentů
k jejich jménům. Všechny třídy své úkoly zvládly úspěšně. 

Po splnění úkolu žáci viděli námi sestavené divadelní představení,
které se skládalo z národních písní (Ach, synku, synku, Kde domov
můj – československá verze, Ta naše písnička česká) a dramatických
scének spojených se založením Československé republiky v roce 1918. Na
závěr představení dostaly děti sladkou odměnu v podobě hašlerky.

Poznávací zájezd do Osvětimi
V úterý 6. listopadu se výběr žáků 7.–9. tříd

zúčastnil poznávacího zájezdu do Osvětimi
(Auschwitz, Birkenau). Po 4 hodinách jízdy
jsme stáli ve frontě na sluchátka, hlavami nám
běžely představy, co se asi za oním černým sta-
nem skrývá. Mísily se v nás obavy i zvědavost.
Zvažovali jsme, o čem asi mohly ty statisíce
obětí přemýšlet před vstupem do pekla na zemi. Na rozdíl od nich
nás čekala jen šokující prohlídka místa, kde lidský život neměl žádnou
cenu.

V první části prohlídky jsme se vydali do hlavního tábora Auschwitz
(Osvětim). Prošli jsme pod jedním ze symbolů tohoto místa, bránou
s nápisem Arbeit macht frei – Práce osvobozuje. Naši průvodci nám
velmi poutavě popisovali osudy vězňů i zvyky v táboře. Viděli jsme
20 „baráků“, popraviště, spalovací pece i místa, kde po ukončení
2. světové války popravili strůjce nelidských podmínek ve vyhlazo-
vacím táboře. Bylo velmi obtížné vstřebat všechny informace a téměř
nemožné si představit, co se zde asi dělo. 

Tábor Birkenau (Březinka) byl obrovský. Atmosféru místa dokre-
sloval západ slunce a chlad přicházející s večerem. V zadní části tábora
je umístěno pietní místo s deskami v národních jazycích obětí, které
těmito krutými místy prošly – nedaleko míst, kde kdysi stály spalovací
pece. Zpět jsme se ubírali každý ponořen do svých myšlenek...

Kneslovka na skok do Nepálu
Dne 23. listopadu byla naše škola poctěna vzácnou a nevšední

návštěvou. Za žáky 8. a 9. tříd se vypravil s prezentací a povídáním
o své zemi pan Dev Raj Paneru, M.Phil., ředitel soukromé školy
v Káthmándú, hlavním městě Nepálu. Pan Paneru v současné době
zároveň pracuje jako vědecký, výzkumný a vývojový asistent na FF
Masarykovy univerzity v Brně a působí v doktorském studijním oboru
Pedagogika, v prostředí naší základní školy se tedy cítil doslova jako
ryba ve vodě.

Celá jeho přednáška, která se uskutečnila v naší interaktivní učebně
ve dvou vyučovacích hodinách (zvlášť pro osmáky a deváťáky), pro-
bíhala v angličtině, takže žáci měli skvělou možnost procvičit si své
znalosti a schopnosti komunikace v tomto jazyce. Velmi zajímavé
a podnětné pro ně i přítomné učitele, kteří se přednášky účastnili jako
doprovod a současně v případě potřeby pomáhali žákům s překladem,
bylo přiblížení učitelské role a srovnání vztahu učitel – žák v nepálských
a českých školách. Přednášku uzavřela krátká diskuze.

Jsme moc rádi, že si naši žáci povídání hosta z tak daleké země užili
a že i jemu se u nás na Kneslovce líbilo. Každé takovéto setkání totiž
pomáhá rozšiřovat dětem obzory a kulturní rozhled a může jim nejlépe
přiblížit originalitu a svébytnost jednotlivých zemí, států a regionů.

V prvním čtvrtletí proběhlo na naší škole mnoho akcí mezi mnohými
můžeme jmenovat za Klub logiky a deskových her „Noc vědců“, „Ochut-
návka“ ve čtenářském klubu, žáci prvního stupně se zúčastnili kurzu
„Prevence dětských úrazů“, „BBM“, exkurze do společnosti „SAKO“,
veletrhu „Sport Life“, vyráběli si vlastní „Krasohled“, žáci celé školy se
aktivně zapojili do sběrových soutěží baterií a starého papíru, vybraní
žáci řešili Astronomickou olympiádu a soutěž iBobr.

Podrobnější informace o akcích naší školy na webových stránkách
www.zskneslova.cz. Vedení školy, pedagogičtí pracovníci a žáci
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Rekonstrukce školního hřiště
Na naší škole proběhla v tomto kalendářním

roce významná investiční akce. Během letních
prázdnin byla zahájena celková rekonstrukce
školního hřiště. Firma Prostavby, a. s., která zví-
tězila ve výběrovém řízení, provedla kompletní
výměnu podloží, drenáží a osadila plochu hřiště
novým umělým povrchem nejvyšší kvality. Nákla-

dy na tuto akci přesáhly 10 mil. Kč. Na vícezdrojovém financování se
podílela městská část, Pískovna Černovice spol. s r. o., Jihomoravský
kraj, významný finanční příspěvek poskytlo město Brno. Slavnostního
otevření hřiště se dne 22. 11. 2018 zúčastnili – 1. náměstek primátorky
města Brna Mgr. Petr Hladík, za vedení městské části starosta Mgr. Pavel
Blažík a 1. místostarostka Bc. Petra Quittová.

Za všechny žáky a pedagogy školy chci poděkovat všem, kteří se na
financování této akce podíleli, vedení MČ Brno-Černovice navíc za
úspěšnou realizaci rekonstrukce. Mgr. Josef Binek, ředitel školy

Den válečných veteránů
11. 11. si celý svět připomíná oběti všech válečných konfliktů. Tento

den byl vybrán proto, že 11. 11. 1918 byl v železničním vagónu u Com-
piegne podepsán dokument, který potvrzoval, že úderem 11. hodiny
začíná příměří na všech frontách 1. světové války. Symbolem Dne váleč-
ných veteránů je vlčí mák podle básně kanadského podplukovníka, který
byl během 1. světové války členem zdravotnických služeb a viděl stovky
zmařených životů.

Naše škola si Den válečných veteránů připomíná již několik let a neji-
nak tomu bylo i letos. Žáci 8. a 9. tříd se sešli v 5. patře, aby si nejdříve
připomněli historii vzniku tohoto památného dne a zamysleli se nad
tím, že války bohužel nejsou minulostí a že i v současnosti naši vojáci
pokládají své životy za mír.

Ve druhé části jsme se v rámci projektu Jeden svět na školách zaměřili
na nechvalné výročí Únoru 1948, kdy v naší zemi zvítězil totalitní komu-
nistický režim. Po zhlédnutí krátkých dokumentů následovala samostatná
práce na pracovních listech, které měly prověřit, jak daným událostem
porozuměly. Cílem poslední části programu bylo, aby si děti dokázaly
alespoň částečně představit, jaký byl život v komunistickém Českoslo-
vensku. Představu mohly získat z filmových ukázek – spartakiády, naku-
pování v Tuzexu, stavění „paneláků“, ale i rozhovorů s Václavem Havlem
nebo dcerou popravené Milady Horákové. 

Nejcennější byly ale vzpomínky pamětnice, etnografky PhDr. Věry
Kovářů, která přišla dětem osobně povyprávět a zavzpomínat na doby
dávno minulé. Mgr. Marcela Marková

Vánoční jarmark
V úterý 4. 12. to u nás pořádně ožilo. K tradič-

ním vánočním aktivitám naší školy patří jarmark
spojený s vystoupením žáků. Slavnostně vyzdo-
bená tělocvična plná diváků zněla zpěvem, tan-
cem a divadlem. Další prostory školy se pak
zaplnily množstvím rodičů, sourozenců a kama-

rádů, kteří byli zvědaví na pestrou škálu rukodělných výrobků. Také
v letošním roce se děti dohodly, že částí výdělku podpoří dobrou věc.
Hlasování vyhrál Krtek – Nadační fond pro onkologicky nemocné děti. 

Děkujeme všem a jsme rádi, že i my můžeme pomáhat. 
Mgr. Tereza Friedl

 

Město Brno zvyšuje kvalitu výuky odborných
předmětů na základních školách

Ve školním roce 2017/2018 statutární město Brno zahájilo realizaci
projektu č. CZ.06.2.67/0.0/0.0/16_066/0005647 „Město Brno zvyšuje
kvalitu výuky odborných předmětů na základních školách“ v hodnotě
téměř 6 000 000 Kč. Nositelem projektu je Odbor školství, mládeže
a tělovýchovy. Jedná se o investiční projekt, který je spolufinancován
z Integrovaného regionálního operačního programu, ze státního rozpočtu
a z rozpočtu města.

V rámci projektu město pořizuje 53 interaktivních tabulí, které jsou
instalovány do odborných učeben zapojených škol. V zapojených školách
jsou tabule umístěny do učeben přírodovědných předmětů, cizích jazyků,
informatiky a na několika školách také do učeben polytechnické výuky.

Do projektu je zapojeno 14 základních škol zřizovaných městem
Brnem a jeho městskými částmi, které musely splnit podmínky bezba-
riérovosti stanovené v IROP. Zapojila se i naše škola. Díky účasti v projektu
jsme získali 2 interaktivní tabule – do učebny cizích jazyků a do učebny
informatiky. Tabule budou využívány nejen pro výuku, ale i v odpoledních
hodinách v rámci zájmového vzdělávání našich žáků.

Mgr. Josef Binek, ředitel školy

Šplh 2018
V pondělí 26. 11. proběhlo na SŠ Jílova krajské kolo ve

šplhu. Náš výběr mladších žáků ve složení – Lukáš Urba-
novský, Marek Herák, Martin Luong, postoupil z okresního
kola do brněnského finále. Kluci si ve velké konkurenci
patnácti škol vedli na výtečnou. Vybojovali první místo
v městském kole a následně se stali i šampiony v Jihomo-
ravském kraji. Všem žákům patří poděkování za vzornou
reprezentaci naší školy.
Mgr. Vilém Nejezchleb

Jižní Morava čte 2018: „ Moje obec – moje město
– můj kraj za 100 let“

Moravská zemská knihovna ve spolupráci s několika pobočkami
Knihovny Jiřího Mahena vyhlásila literární a výtvarnou soutěž inspi-
rovanou stým výročím založení naší republiky.

Do literární části jsme se zapojili se žáky 6. B a 9. třídy. V hodinách čes-
kého jazyka vzniklo množství zajímavých básní, povídek, apokalyptických
předpovědí a sci-fi vizí. Především žáci deváté třídy popustili uzdu své
fantazii a nechali obživnout brněnského krokodýla, odstranili spalovací
motory a přírodu znečisťující továrny, zavedli život bez školy… 

Ze soutěžních prací byl za černovickou pobočku vybrán text s názvem
„Probudil jsem se v roce 2118“. Jeho autorky Viktorie Poláková a Mag-
daléna Merglová z deváté třídy získaly 1. místo a postup do prosincového
krajského kola. 

Děvčatům moc gratulujeme a přejeme jim další úspěchy!
Mgr. Tereza Friedl

Vědecký časopis na Řehořce
V přírodovědném semináři třídy 7. A právě vznikl nový vědecký časo-

pis Řehověda plný zajímavých článků, rozhovorů, pokusů k vyzkoušení,
vtipů a kvízů. Na jeho první číslo se můžete podívat na stránkách:
https://www.zsrehorova.cz/rehoveda. Mgr. Kristýna Dostalová
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Závěr letošního roku patřil bezesporu na území
celé republiky významné události, komunálním
volbám. Výsledky jsou známé, vítězové také. Nová
koalice, která bude řídit radnici v Černovicích, se
již také ustavila. Zásadním dokumentem z hle-
diska rozvoje a budoucnosti naší městské části
jistě bude nové programové prohlášení na celé

čtyřleté volební období. Předpokládám, že vedle návrhů koaličních
zastupitelů budou mít i zástupci opozice možnost uplatnit své při-
pomínky. Věřím, že bude vycházet z potřeb azájmů našich občanů.
Očekávám tedy, že se bude pokračovat v realizaci úspěšně rozpra-
covaných projektů v minulém volebním období. Další revitalizace
Lesoparku, nová podoba parku Řehořova, výstavba sídliště Ka-
ménky, oprava chodníků a komunikací, obnova a údržba zeleně,
zlepšení bezpečnosti v naší městské části atd.

Dále mi dovolte, abych se za naši politickou stranu omluvil všem

občanům, kteří do svých poštovních schránek nedostali propagační
materiál – volební program. Distributor, se kterým byla uzavřena
smlouva selhal a svůj úkol nesplnil nejen u nás v Černovicích, ale
také v jiných městských částech na území města Brna. Zda to byl
úmysl nebo selhání lidského faktoru, bude předmětem dalších
právních kroků, které naše politická strana učinila. I přes tyto ne-
příjemnosti bych rád poděkoval vám všem, kteří jste podpořili naše
kandidáty v komunálních volbách. Díky tomu budeme i v tomto
volebním období součástí černovického zastupitelstva. Mohu slíbit,
že budeme opět aktivní opoziční silou. A Vám, černovickým spo-
luobčanům, mohu zase slíbit, že se na mě můžou kdykoliv obrátit
s jakýmkoliv problémem či podnětem.

Letošní rok je pomalu ukonce ablíží se nejkrásnější svátky v roce.
Přeji všem občanům Černovic šťastné, spokojené a klidné Vánoce.
Úspěšný nový rok 2019 a v něm hlavně hodně zdraví, štěstí a spo-
kojenosti. Zastupitel za KSČM Jiří Vítek

Volby za námi
– čtyři roky před námi

Na dveře už nám pořádně zabušila zima, ale
já se chci ještě ohlédnout za tím, co se dělo
v létě a na podzim. Proč až teď? Inu, protože
vydávání zpravodaje v Černovicích zamrzlo
už dávno předtím, než teplota klesla pod nulu.
Zatímco v předchozích letech Černoviny vy-
cházely 6x do roka (č. 5 v říjnu a č. 6 na začátku
prosince), nyní držíte v ruce číslo páté a po-
slední. Proč? Podle vyjádření pana starosty ne-
bylo možné Černoviny vydávat, dokud nebylo

po volbách ustanoveno nové zastupitelstvo a poté nová tisková
komise. Zajímavé je, že v jiných brněnských městských částech
zpravodaje vycházejí třeba i měsíčně a bez přerušení. Zřejmě
tedy máme v Černovicích speciální pravidla…

Ale teď už se pojďme ohřát vzpomínkou na léto. I když bylo
parno téměř nesnesitelné, rozhodli jsme se v Černovickém
sdružení v srpnu opět zatopit pod kotlem a přivezli jsme již
počtvrté na nábřeží Svitavy parní lokomotivu, spoustu hudby,
zábavy i sportu v rámci festivalu Překročme řeku. Každoročně
se do něj zapojují všechny městské části, kterými řeka protéká,
letos jsme ale poprvé vykoukli za hranice Brna do Bílovic a vy-
pravili historický vlak až do Adamova. 

Ani přes volební i povolební události se pro nás v Černovic-
kém sdružení čas nezastavil. Svatováclavskému jarmarku přálo
krásné počasí a bohatá návštěvnost, od září do listopadu jsme
uspořádali tři cestovatelské večery, při nichž jsme se vydali do
Andalusie, Albánie a Portugalska. Otázkou však je, zda budou
následovat další, protože nám po 6 letech jejich pořádání ozná-
mila Psychiatrická nemocnice, že naše akce jsou politické a že
si jako organizace nesmíme nadále pronajímat sál nad lékár-
nou. I proto jsme museli narychlo změnit místo konání Čer-
novického Mikuláše, odkud si děti kromě balíčku od Mikuláše,
čerta a anděla mohly odnést v dílničkách vlastnoručně vyro-
bené vánoční dekorace.

Podzim ale hlavně patřil oslavám 100. výročí vzniku Čes-
koslovenska. Nezapomněli jsme na něj ani my. Při tradiční

Lampionádě jsme si s  dětmi zahráli na  pohádku J. Čapka
o tom, jak pejsek a kočička slavili 28. října. Na závěr průvodu
si každý mohl nalepit českou vlaječku na velkou mapu repu-
bliky z roku 1918, kterou jsme postavili v parku Řehořova,
a napsat k ní své přání. Mapa zůstala v parku až do 17. listo-
padu, kdy jsme si připomněli státní svátek Sametovým svíce-
ním, a bylo pro nás milým potěšením, že se vyhnula útokům
vandalů. Znamená to, že v sobě přeci jen ještě máme úctu
k zemi, kde žijeme. Do minulosti jsme se vrátili ještě 1. pro-
since, kdy jsme se v brněnské Káznici na Bratislavské ul. pro-
střednictvím hudby, filmu, poezie a prózy vydali na C. K. –
Cesty ke kořenům našeho společného původu v Rakousko-
uherské monarchii. V průběhu večera zazněla slovenština, ma-
ďarština i němčina. 

Poslední letošní akcí Černovického sdružení je Mikulášský
jarmark v sobotu 8. prosince. Ve chvíli, kdy píši tento článek,
do něj zbývají ještě dva dny, ale vy už při čtení, již víte, jestli
se povedl. Doufám, že jste si z něj kromě dobrot a dárků pro
své blízké odnesli i kousek pohody. Ať vám vydrží i v nastáva-
jícím roce 2019!

Silvie Sanža, zastupitelka za Společně pro Černovice

Čas se nezastavil
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Vážení voliči, sympatizanti, kandidáti a přátelé.
Chci vám všem velmi poděkovat za váš hlas pro Občanskou de-

mokratickou stranu, vaši praktickou i morální podporu po celou
dobu kampaně i v době předchozí. 

Mám radost, že v Černovicích zvítězily demokratické strany,
které spolu, jak pevně věřím, dokázaly vytvořit funkční koalici,
která bude schopna společně pracovat na rozvoji naší městské části
i na zkvalitnění života jejich obyvatel.

Volbami to pro nás nekončí. Budeme Vám naslouchat, budeme
navrhovat a předkládat řešení, ke kterým nám dáte podnět, a bu-
deme aktivně bojovat proti všem opatřením, která brání rozvoji
naší městské části. 

Chci potvrdit i závazek, který jsme společně dali
našim voličům, prosazovat poctivou politiku a
rozumná řešení i v dobách, které nemusí být pro
ODS příznivé. 

Za Místní sdružení Občanské demokratické
strany Brno-Černovice Vám tímto chci popřát
klidné, spokojené a radostné prožití vánočních
svátků, ještě jednou poděkovat za projevenou pří-
zeň v tomto roce a současně popřát hodně zdraví,
štěstí, lásky a osobní spokojenosti v roce 2019.

S velkým respektem a poděkováním
Radek Hnízdil, předseda Místního sdružení ODS Brno-Černovice 

Poděkování občanům
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Právnická fakulta Masarykovy univerzity Brno pořádá 

od února 2019

v rámci celoživotního vzdělávání seniorů 
kurz

PRÁVO V KOSTCE
PRO SENIORY

Přijďte a získejte informace například o tom, jak se bránit proti

nekalým praktikám, které právě na seniory vyvíjejí některé

obchodní společnosti, jak si zažádat o různé sociální příspěvky,

jak řešit spory se sousedy, na koho se obrátit v případě,

že vás někdo obtěžuje nebo řešíte třeba domácí násilí. 

Kurz bude probíhat v budově Právnické fakulty na Veveří ulici

v Brně, vždy každé úterý od 26. února do 14. května 2019.

Více informací a možnost přihlášení najdete zde:

Telefon: 549 498 506

E-mail: kurzy@law.muni.cz

www.kurzy.law.muni.cz
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Upozorňujeme občany, že je stále volná kapacita pro zájemce
o službu Tísňového volání. Tísňové volání je projekt určený se-
niorům a osobám se zdravotním postižením, zejména osaměle
žijícím. Hlavním cílem je zvýšení bezpečnosti těchto osob a sní-
žení jejich obav, že v případě zdravotní indispozice či kolapsu
nedosáhnou na telefon a nedovolají se pomoci.  

Místem pro podání žádosti o vydání SOS tlačítka a zároveň
místo, kde obdržíte veškeré informace je Odbor sociální péče
MMB (Socio-info point), Koliště 19, Brno 601 67. Formulář

uživatel obdrží na místě nebo si jej může stáhnout a vytisknout
z webových stránek www.css.brno.cz. 

pondělí a středa 8.00–17.00
úterý a čtvrtek 8.00–15.00
pátek 8.00–12.00
Tel.: 542 173 820 nebo 542 173 830
E-mail: socioinfopoint@brno.cz

Odbor sociální péče Magistrátu města Brna
upozorňuje

■ MALBY 14 Kč/m2, nátěry dveří 350 Kč/kus, radiátorů, oken,
střech, plotů aj. TAPETOVÁNÍ, ZEDNICKÉ PRÁCE – ČER-
NOVICE a okolí. Platba hotově = SLEVA – 250 Kč. Telefon:
547 225 340, mobil: 606 469 316, e-mail:www.maliribrno-
horak.cz

■ Vyměním OB 1+1 na ulici Klíčova za větší OB také v Černo-
vicích. Tel.: 773 054 381

■ Přenechám ahrádku v zahrádkářské osadě v Černovicích.
Nutné vyrovnání za chatku. Tel. č. 608 719 631

■ Vyměním obecní byt 2+1 na ul. Kneslova, kompletně zrekon-
struovaný (nová kuch. linka vč. spotřebičů, zděné jádro, nové
bezpečnostní vchodové dveře) za větší 3+1 nebo 4+1 v Čer-
novicích. Nabídněte. Tel.: 775 123 834

■ Opravím počítač / seřídím. P.Beller@seznam.cz, Telefon:
776 187 490

Řádková inzerce

Dne 5. 1. 2019 oslaví pan Josef Bryksa krásné životní jubi-
leum 90. let. Vedení radnice přeje hodně zdraví do dalších let.

Blahopřání
placená inzerce
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Redakční rada si vyhrazuje právo vybrané příspěvky podle potřeby zkrátit a stylisticky upravit, za věcnou správnost odpovídá autor. Vydavatel není zodpovědný za
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Periodický tisk územního samosprávného celku. Zpravodaj MČ Brno-Černovice, Bolzanova 763/1, 618 00 Brno, IČ 44992785. • Náklad 4 000 výtisků • Určeno k bezplatné distribuci
• Komise tisková a informační: předseda – Mgr. Jakub Ostrý, místopředseda – Mgr. Miroslav Kubík, členové – Pavel Mifka, Mgr. Lucie Kučerová, Alena Matušková, Iveta Pavlíková,
Jiří Vítek, zapisovatelka – Blanka Janková, e-mail: sekretarka@cernovice.brno.cz. Příjem příspěvků a inzerce na sekretariátu – osobně v úřední dny (pondělí, středa na ÚMČ,
Bolzanova 1, 618 00 Brno, tel.: 548 129 823) • Autoři fotografií v tomto čísle: archiv autorů • Sazba a tisk: SAMAB PRESS GROUP, a. s., Cyrilská 14, 602 00 Brno, tel./fax:
543 210 364, e-mail:  tiskarna@samab.cz, www.samab.cz • MK ČR E 14643

ČERNOVICKÉ STŘÍPKY

2. 10. 2018 PN chybí v provozu sanitáři.

5. 10. 2018 Na kruhovém objezdu před PN došlo k dopravní
nehodě dvou osobních automobilů. ■ Začaly
komunální volby, které pokračovaly i následující
dopoledne. ■ Probíhá rekonstrukce čerpací sta-
nice MOL na špici ulic Olomoucká a Hladíkova. 

7. 10. 2018 V komunálních volbách získalo v zastupitelstvu
uskupení Společně pro Černovice 7 mandátů,
ČSSD 3 mandáty, Černovičtí patrioti 3 mandáty,
ANO 3 mandáty, ODS 2 mandáty,  KDU-ČSL 2
mandáty, KSČM 1 mandát. Kandidující uskupení
Slušní lidé nezískali žádný mandát.

8. 10. 2018 V ranních hodinách došlo na ulici Černovické
k dopravní nehodě motorkáře a osobního auto-
mobilu. 

12. 10. 2018 Ráno jedna z maminek vezoucí své dítě do školy
na ulici Řehořově projížděla na elektrické kolo-
běžce.

16. 10. 2018 V PN se uskutečnil další cestovatelský večer
s tématikou Albánie.

17. 10. 2018 V ZUŠ na Charbulově ulici proběhl v podvečer-
ních hodinách žákovský koncert.

20. 10. 2018 V parku ne Bolzanově ulici zjištěn první havran.
■ Přestože uliční úklid je realizován formou blo-
kového čistění, je u poštovní schránky na Slá-
mově ulici před objektem pošty hromada
cigaretových nedopalků.

22. 10. 2018 Z důvodu uzávěry ulice Zábrdovické, docházelo
během dne, zvláště pak v  ranních hodinách
k zácpám vozidel na ulici Olomoucké, Ostravské
a Charbulovy. Byla posílena tramvajová doprava
na lince č. 12.

24. 10. 2018 Kola firmy Recola provozující bikesharing jsou
nyní postaveny na mostě přes Svitavu na Olo-
moucké ulici.

28. 10. 2018 100. Výročí vzniku Československa. Státní vlajky
byly vyvěšeny jen na několik úředních budovách,
u občanů byla odezve malá, jen několik jedinců.
Vlajka nebyla vyvěšena ani u pomníku ve Starých
Černovicích. V parku na Řehořově ulici bylo
toto výročí připomenuto mapou předmnichov-
ské republiky, do níž po lampionovém průvodu,
děti umístily čs. vlajky s přáními republice do
dalších let. ■ Starosta Mgr. Blažík a zastupitel
p. Vítek se zúčastnili ceremoniálu ke 100. výročí
vzniku Československa, který se konal na Husově
ulici před budovou Masarykovi univerzity.

30. 10. 2018 Příliv teplého vzduchu spojený se silným větrem.
K ránu dosáhla teplota 19°C.

31. 10. 2018 V podvečerních hodinách bylo možno na Char-
bulově ulici potkat skupinu zmalovaných dívek,
jejichž maskování zřejmě souviselo s nastávají-
cím Halloweenem.   

3. 11. 2018 Na ulici Ostravské je vyměňováno středové pou-
liční osvětlení. ■ Soud zamítl obě žaloby na prů-
běh voleb v Černovicích.

4. 11. 2018 Výskyt houby šťavnatky tečkované v zahradách
Nových Černovic.

8. 11. 2018 Druhý lampionový průvod byl v parku na Řeho-
řově ulici ukončen nádherným ohňostrojem. Na
radnici a v ulicích začala instalace venkovního
vánočního osvětlení.

11. 11. 2018 Sté výročí od ukončení první světové války.
Pomník na Wainerově náměstí zůstal osiřelý,
přestože byl původně postaven obětem této války
ze Starých Černovic.

12. 11. 2018 Největší nerovnosti ve svahu vozovky ulice Olo-
moucké, poblíž kanalizačních vstupů byly odstra-
něny.

14. 11. 2018 Na uličním záhoně na ulici Štolcově v blízkosti
kruhového objezdu rozkvetly krokusy.

16. 11. 2018 Přestože se teploty blíží k nule, v okolí Řehořovy
ulice vyrašily pečárky polní.

17. 11. 2018 Při příležitosti 29. výročí politických změn v roce
1989 se v parku ne Řehořově ulici sešlo několik
desítek lidí.

18. 11. 2018 V podvečer spadly první sněhové vločky.

19. 11. 2018 Ustavující zasedání zastupitelstva se sešlo v jídel-
ně Sociálního domu. Starostou byl opětně zvolen
Pavel Blažík, první místostarostkou pak Petra
Quittová a druhou místostarostkou Šárka Kor-
kešová. ■ Byl zahájen provoz mobilního rozhlasu
umožňující elektronické spojení radnice s uži-
vateli v obci.

23. 11. 2018 V restauraci Slunečnice MO KDU – ČSL pořá-
dala tradiční Kateřinskou zábavu. Hráli Hroši
z Brna.

26. 11. 2018 V parkové části ulice Řehořovy byly nalezeny
houby Šťavnatka pomrazka a Penízovka same-
tonohá.

27. 11. 2018 Kolem 5. hodiny ranní osobní automobil srazil
na ulici Ostravské, v prostoru železničního mostu
přebíhající chodkyni, která byla usmrcena. Pro-
voz na frekventované silnici byl dočasně přeru-
šen.

1. 12. 2018 Ráno napadly první 2 cm sněhové pokrývky.
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